
Zpráva 

ze schůze výboru Společnosti pro metabolická onemocnění skeletu ČLS JEP 

konané dne 18. října 2023 od 17:00 (on-line) 

 

Přítomni: prof Bayer (MB), Dr Bortlík (LaB), doc Brunerová (LuB), prof Horák (PH), Dr 

Kasalický (PK), doc Kutílek (ŠK), prof Palička (VP), Dr Pikner (RP), Dr Rosa (JR), Dr Šenk 

(FŠ), doc Vyskočil (VV) 

 

Omluveni: doc Zikán (VZ) 

 

 

 

1) Příprava Kurzů pro lékaře a NLZP v lednu 2024: výbor se shodl na vhodnosti časově 

kurzy rozdělit (předpokládáme Kurz pro NLZP 10-11. ledna a Kurz pro lékaře 16. ledna. 

Pokud to bude možné, sdílet přednášky a racionálně zajistit personální zajištění 

2) Praktická část Kurzu: výbor doporučuje individuální dohody NLZP se školícími 

pracovišti. Výbor (Katedra) připraví doporučení pro školící pracoviště, včetně 

doporučených finančních částek 

3) Výbor a Akreditační komise osloví dosud nezařazená akreditovaná pracoviště s pokusem 

rozšířit počet školících míst (pracovišť) 

4) Výbor jednohlasně doporučil podpořit stanovisko internistických společností 

k navrhované úhradové vyhlášce a poklesu hodnoty bodu 

5) JR připraví text podnětu k změně úhradových podmínek teriparatidu, jenž bude jménem 

výboru SMOS zaslán ad SÚKL. O případných aktivitách směřujících k dostupnosti 

raloxifenu bude definitivně rozhodnuto podle výstupů e-mailové diskuse na následující 

schůzi výboru SMOS 

6) Výbor diskutoval „nové kódy“ – vhodnost sdílení detekce Frailty syndromu s geriatrickou 

společností, kódy 0812 s antropology a otázku, zda je pro osteologická pracoviště vhodné 

používat FRAX jako kód.  

 

Trvající úkoly: 

 

1) Výbor doporučil oslovit Českou radiologickou společnost a projednat možnost společných 

doporučených postup při popisu rtg snímků a případně i možnost zařadit takový doporučený 

postup do NRS. Výbor ČRS osloví VP 

2) Výbor projednal situaci a stav časopisu Clinical Osteology a doporučil vyvinout maximální 

úsilí k zachování časopisu a udržení jeho kvality.  Zmíněna byla i možnost publikovat 

atestační práce (zajistí Katedra Klinické osteologie IPVZ).  

3) RP informoval o možnosti kompletní digitalizaze časopisů SMOS. Výbor rozhodl vyčkat 

na informace ze Společnosti klinické biochemie ČLS JEP a pak nabídku zváží 

 

 

Jednání výboru ukončeno v 18:30 

Zapsal VP 

 

Příští schůze výboru je plánovaná na 6. prosince od 15:00 (on-line) nebo 8. prosince 

presenčně – dle vývoje situace 


